

全港中學「兩文三語」菁英大比拼（第六屆）  
複賽一比賽題目

**Part 1** - 自我介紹（一分鐘）

語言：廣州話

模擬題目

**Part 2** - 文章朗讀（一分鐘）

語言：普通話

有一天，他參觀了故宮以後，想順便到王府井大街逛逛。人家告訴他，要去王府井，最好從故宮東門兒出去，那樣走很近。他出了故宮東門兒，沒走多遠就遇到了一個十字路口兒。

他犯愁了，到底往哪邊兒走才是王府井呢？正巧這時過來一個七、八十歲的老頭兒，他趕快跑過去問："老大爺，到王府井怎麼走哇？"

老頭兒說："同志，我耳朵可有點兒背，您問什麼井，我們這兒早就沒有井了，都是用自來水兒！" "不，老大爺，我是問王府井那條街在什麼地方！"

"哦，王府井啊！您從這兒一直往東邊兒走，頂多有一、二里地，就是一個十字路口兒。到了十字路口兒您就別再往東邊兒走了，那兒是金魚胡同；您也別往北邊兒拐，往北邊兒走是燈市口兒；您得往南邊兒拐，一拐彎兒就是王府井北口兒了。"

**Part 3- Group Discussion** (Total time: 5 minutes)

**Language: English**

One of the challenges for social welfare in Hong Kong in the coming years is ageing and the radically changing population structure. The new arrivals from the Mainland and the birth continue to be a major factor contributing to the growth of the population.

Discuss why the pregnant mainland women would like to have babies in Hong Kong, what social welfare services such as education and medical services they need, and what any other suggestions about this symptom?

*You do not need to come to a final decision or to reach a conclusion to your discussion. You should try to discuss both the content and procedures involved in your discussion task. You cannot take notes or write during the discussion.*

*The judges cannot answer any questions about the instructions or the task you have to discuss. If you have any questions, you may discuss them among yourselves and that will be an acceptable part of your group discussion which will be assessed.*